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4U-1/2/3型马铃薯收获机使用说明书
4U-1/2/3 model potato harvester use manual

Ⅰ前言 Preface
1、本说明书是用于操作和维护链条输送式土豆收获机的一般指导，其目的是帮助操作者进行系统的安装，正常操作和一般的维护与调整。在操作使用本机前，请务必仔细阅读本说明书。

1、This manual is used as the usual instruction for the operation and maintenance of Back and Forth Hand Power Mower. It tells the users how to start, stop, operate correctly, maintain and adjust the machine. Please read this manual carefully before the operation.

2、本说明书含有本公司的技术机密及专利资料，没有本公司的明确书面允许，说明书及其其中的表述资料，不论是全部还是部分均不得复制、分发及泄露。

2、This manual includes the technical secrets and patent documents of our company, neither all nor part of the manual or its information can be copied, distributed or revealed without the clear written confirmation of our company.
Ⅱ性能概述Performance introduction：
该产品性能好，效率高。主要用于收获土豆、大蒜、地瓜、花生等地下根茎农作物。具有收获效率高、破损率低、运转轻快无震动、不堵草、漏土快、结构简洁、使用寿命长等特点。该机具已获得国家专利局批准实用新型与外观设计两项专利.

Due to its excellent performance with high working efficiency, this machine is mainly used for the harvest of potato、garlic、pachyrhizus、peanut and other subterranean rootstalk crops with the advantages including high-working efficiency、lower breakage rate、light＆quick running without vibration、no jamming and simple structure as well as long useful life. In addition, this machine has been granted with two patents including utility model and outline design.
Ⅲ.主要技术参数Specification: 
	型号/规格
Model
	4U--1
	4U--2
	 4U--3

	配套形式 Matching type
	三点后悬挂rear three point suspension
	

	配套动力(hp)
Matched power(hp)
	22—35
	 50-80
	70--120

	作业效率(亩/小时)
Working performance(m/hr)
	3—5
	5—8
	8--15

	整机重量(kg)
Weight(kg)
	180
	700
	1200

	适应行距（cm）

Suitable row spacing(cm)
	55--80


Ⅳ.主要结构与工作原理Main structure and working principle

该机有机架，犁地铲尖，工作筛，切秧圆盘，动力传动箱，传动轴，拖拉机后三点悬挂，深度调整拉杆，后尾轮等零件组成。
The machine has frame, plow tinepoint, working sieve , cutting seedlings disk, power transmission wheel box, power transmission shaft, tractor rear three point suspension, depth adjustable pull rod, rear tailblocketc.
机器在拖拉机带动工作前，先放下后悬挂，调整好机器高度，通过拖拉机后（侧）动力输出轴传动，带动工作筛运转。切秧圆盘起禾秧切断作用，犁地铲尖将待收获作物铲起，通过工作筛链条上的收料板将待收作物与土块破碎分离，然后由输送链条带动进入工作筛。待收作物利用输送筛收料板悬浮输送，输送过程中实现作物与土的有效分离，作物输送至工作筛尾部后，通过尾筛二次分离，将作物条铺（堆放）于拖拉机右后侧，为人工拣拾创造了方便条件。
Before working driven by tractor, firstly put down the rear suspension of tractor and adjust machine height well, through the rear or side power transmission shaft of tractor to drive the screen operated. Work Cutting seedlings seedlings stacks up cutting disks, plough shovel pointed to reap crops to work through the sieve scooping up, the chain board will reap crops to separate, then with lumps broken by conveying chain drive into the work. For reapin crop utilization conveying sieve plate suspension conveyor, reap material conveying process to realize effective separation of soil and crop, crops to sift through work, after the tail end screen separated, the crops would spread (right side) in tractors pile, JianShe artificially created a convenient conditions.
Ⅴ.使用与保养Use and maintenance 
1、工作过程中，如发现犁地深度不够，可通过缩短深度调整拉杆来改变犁地深度。
2、正常工作后应将后尾轮调整至被动工作状态，尾轮正常接地压力可根据土质情况而定。
3、如出现土与作物分离不清现象可适当降低工作筛运转速度。
4、由禾秧牵连引起的堵塞，可调整切秧圆盘深度来达到切秧目的。
5、轴承，链条等各运转部件应定期加注润滑油，
6、链条紧度调整应适中，长期不使用时，链条表面应涂抹防锈油以防止链条生锈。
1 .During the working process, such as insufficient plow depth, user can adjust the depth of pull rod to chage the plow depth. 

2. After the normal work ,change the tailblock to passive state,normal ground pressure of tail wheel should according to the soil normal conditions to do.

3. If the soil and crop separation phenomenon caN not properly,could reduce screen operation speed.

4. If jammed by seedlings, can adjust the depth of cutting seedlings disc to cutting seedlings.

5. Bearings, chain operation components should be regularly filled lubricant oil.

6. Tightness of chain should be adjusted in moderate state, if in long-term will not use it, chain surface should be blotted out to prevent rusting chain rust-proof.

Ⅵ.安全注意事项 Safe matters need attention 
   1、在检查、保养与清洁的时候，机械应停放在不影响交通且空旷、平坦的地方。
   2、各部旋转部件防护装置不应随便拆除。传动轴旋转时不应用手去接触。
   1. When check, maintenance and cleaning, machine should not affect traffic and parked in the open, flat place.

2. Do not dismantle each rotating parts protection device randomly. When rotating ,do not touch the tranmission shaft by hand.

